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Referat af  

Afdelingsregnskabsmøde, Hjorteparken 

13. juni 2023 kl. 19:00 

i Hjorteparkens Fælleshus 

 

Til stede var beboere fra 24 boliger. Derudover deltog Mathilde Heinsbæk og 

Klara Rasmussen fra DAB.  

Dagsorden: 

1. Valg af dirigent, referent og stemmeudvalg 

Bjarne Ørum foreslog Mathilde Sophie Buch (DAB) som dirigent og Kla-

ra Rasmussen (DAB) som referent, hvilket forsamlingen tiltrådte. Søren 

og Kim blev valgt til stemmeudvalg.  

 

Mathilde Sophie Buch konstaterede, at mødet var rettidigt indkaldt og 

beslutningsdygtigt. 

 

2. Fremlæggelse af beretning for perioden 

Formanden fremlagde beretning for perioden. 

 

• Afslutningen af 1 års gennemgang er endnu ikke afsluttet. 

• Tillæg vedr. supplerende råderetsregler, som blev vedtaget på af-

delingsregnskabsmødet i august 2022, er ikke færdige, men hå-

ber at bestyrelsens kan fremlægge forslag til opdatering af vedli-

geholdelsesstandarder senest på afdelingsbudgetmødet i august. 

• I 2022 installerede Brunata fjernaflæsningsudstyr af energimåle-

re med henblik på løbende måleraflæsninger i alle boliger. Des-

værre kom projektet dårlig fra start. 
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• I 2021 blev der hensat midler. Efterfølgende har der været et øn-

ske og en dialog både internt og med DAB om at få afklaret om al-

le eller dele af hensættelserne på et tidspunkt ville blive frigivet, 

så Hjorteparken selv kunne anvende dem. Den uafklarede situati-

on bevirkede bl.a. at bestyrelsen i 2022 oprettede en ønskeliste. I 

maj 2023 kom en melding fra DAB om, at et beløb skal betales af 

henlæggelserne, selvom Hjorteparken i første omgang havde fået 

at vide, at der ikke var nogle udeståender. Derfor er punktet om 

negativ ydelsesstøtte v. DAB på dagsordenen i dag. 

• For den kommende periode vil bestyrelsen forberede det kom-

mende 5-års eftersyn.  

• Bestyrelsen har fået adgange og redskaber til løbende at følge 

med i Hjorteparkens økonomi via DAB’s bestyrelsesportal.  

• Bestyrelsesarbejdet i G/F Rørmose Park (OG) foregår pt. som 

forventet, og der er udsigt til en fortsat god dialog om opgaverne 

med den nuværende medlemssammensætning.  

• Samlet set kan det konkluderes, at bestyrelsesarbejdet i høj grad 

har handlet meget om byggeri, regler, økonomi og så lidt andet. 

• Formanden takkede bestyrelsen for et godt samarbejde, og glæ-

der sig over at så meget fungerer i udvalg og grupper. 

 

Formanden blev spurgt om det til kommende 5 års eftersyn kan skabe 

problemer, at der er forhold fra 1 års eftersyn, der endnu ikke er afkla-

ret. Svar: det der ikke er afklaret fra 1 års eftersynet vil komme med i 

en samlet pulje. Bjarne Ørum melder ud, når der kommer mere afkla-

ring, hvilket forventes at blive i løbet af efteråret. 

 

Beretningen blev taget til efterretning.  

 

3. Orientering, spørgsmål og svar vedr. ”Negativ ydelsesstøtte” v. DAB  

Mathilde Sophie Buch redegjorde for negativ ydelsesstøtte og hvilken 

betydning det har for Hjorteparken, der endnu ikke er blevet opkrævet 

negative ydelsesstøtte siden afdelingen blev opført. 

 

Afdelingen har ved udgangen af regnskabsåret 2022 samlet henlæggel-

ser for ca. 674.000 kr., og DAB vurderer, at ca. 430.000 bliver opkrævet 
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af Landsbyggefonden for perioden 2019-2022. DAB lægger derfor op til, 

at en andel af de opsparede midler reserveres. 

 

Det blev af flere beboere påpeget, at regningen kommer som en ærger-

lig overraskelse. Hertil blev det påpeget, at udgiften er budgetteret, 

men det er opkrævningen, der ikke er kommet.  

 

Der blev spurgt til, hvorvidt huslejen forventes at stige på grund af den 

negative ydelsesstøtte. Hertil blev det svaret, at det ikke forventes at 

have en påvirkning fordi udgiften er blevet budgetteret over alle årene. 

 

4. Godkendelse af Hjorteparkens regnskab for perioden 1. januar 2022 til 31. de-

cember 2022 

Mathilde Sophie Buch redegjorde for Hjorteparkens regnskab, og frem-

hævede en række relevante differencer med både positivt og negativt 

fortegn. DAB budgetterer ud fra kendte forhold. Hvis bestyrelsen har 

indsigelser, så har de mulighed for at komme med kommentarer.  

 

Der blev af flere beboere spurgt til, om der i fremtiden kan sendes fær-

re sider ud i forhold til regnskabet evt. som pixibog og/eller kommen-

tarer til regnskabet. Bestyrelsen og Klara Rasmussen vil undersøge, 

hvilke krav der er til det udsendte materiale. 

 

En beboer ytrede et ønske om at følge mere med i regnskabet i løbet af 

året. Hertil svarede Bjarne, at bestyrelsen nu løbende kan se bogføring. 

Mathilde Sophie Buch oplyste, at der er forskel på hvad bestyrelsen og 

beboere har adgang til, da der ikke findes en portal med adgang for alle 

beboere. 

 

Regnskabet blev enstemmigt godkendt.  

 

5. Indkomne forslag 

Der var ingen indkomne forslag.  

 

6. Valg af revisor 
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Forsamlingen valgte enstemmigt Deloitte som revisor for det kommen-

de regnskabsår, som også har revideret regnskabsåret 2022.  

 

Bjarne ytrede et ønske om, at bestyrelsen får mere tid til at kigge på 

budgetterne, hvilket DAB undersøger nærmere.  

 

7. Eventuelt 

Bjarne Ørum orienterede om, at der på repræsentantskabsmøde i DAB 

var drøftelser om kapitalafkastning, og vil gerne vide, hvorfor der er 

tilskrevne renteudgifter i forhold til negative renter. 

 

Efterskrift: Da der i 2022 var perioder med negative renter har afdelin-

gen haft udgifter forbundet med negative afkast. Det er der ikke længe-

re, hvorfor der ikke forventes tilsvarende udgifter i 2023.  

 

Endvidere blev det pointeret, at forbrugsafregningen på varme er 

kommet, men ikke på vand.  

 

Hertil tilføjede Bjarne Ørum, at der er kommet en tilbagemelding fra 

Brunata, der giver udtryk for, at de laver forbrugsregnskaber ud fra de-

res standardmodel, da de ikke er blevet oplyst om andet. Denne stan-

dardmodel er baseret på en energifordeling på baggrund af kvm og ha-

ne-/værelsesandele ud fra 70% målere og 30% varme-fordelingstal. 

 

Fordelingsprincippet i det nye forbrugsregnskab for 2022 (fra Brunata) 

er forskelligt fra fordelingsprincippet i det forrige fordelingsregnskab 

fra 2021, som er udarbejdet af DAB. Derfor mangler vi (Hjorteparken) 

fortsat at få besked fra DAB om, hvorfor det nye fordelingsprincip er 

forskelligt i forhold til sidste års forbrugsregnskab. 

 

Mødet sluttede kl. 20.17.  

Med venlig hilsen 

Afdelingsbestyrelsen 

 


